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Buitenlands beleid 

a . Conclusies van de coördinatiecommissie 
dd. 10 september 1985 (Brief van de staats-
secretaris van Buitenlandse Zaken 
dd. 10 september 1985, nr.239476, met bijlagen) 

Minister Braks merkt naar aanleiding 
van pt.1, voorbereiding Landbouwraad dd. 
16/17 september 1985, op dat de EG-voorraden van 
boter, magere-melkpoeder, granen en rundvlees 
onrustbarend stijgen. 

Minister Peetman begrijpt uit de tekst 
bij pt.2, voorbereiding Begrotingsraad dd. 
17/18 september 1985 ad 2.1 voorontwerp begroting 
1986, dat de EG-begroting 1986 binnen een bepaald 
referentiekader zal worden vastgesteld. Het 
blijft daarnaast echter mogelijk extra claims in 
te dienen die naar alle waarschijnlijkheid vooral 
ten goede zullen komen aan de andere 
EG-lidstaten. Spreker vraagt zich af hoe deze 
claims zullen moeten worden gefinancierd. Hij 
heeft al eerder geprotesteerd tegen deze gang van 
zaken bij de EG. Ons land moet zich dan ook in 
Brussel duidelijk tegen dit soort claims teweer 
stellen. Voorop moet immers staan dat de uitgaven 
bij de EG beheersbaar worden. Nederland zal er 
dan ook zelf in EG-kader actief voor moeten 
zorgdragen dat deze zaak in orde komt. In de 
voorgestelde conclusies van de coördinatie
commissie leest spreker echter niet een 
dergelijke benadering. 

Minister Ruding deelt mee dat de 
initiële voorstellen van de Europese Commissie 
ver boven het redelijke uitgaan en verder 
strekken dan het door de Ecofin vastgestelde 
referentiekader voor 1986. De opstelling van de 
begroting voor 1986 wordt met name beheerst door 
de vraag wat er met de problemen uit het verleden 
moet worden gedaan. Er is namelijk sprake van een 
stuwmeer aan betalingsverplichtingen. Spreker 
betwijfelt echter of het noodzakelijk is een zo 
groot bedrag in te zetten als de Commissie 
voorstelt. Het lijkt hem beter een restrictief 
budgettair beleid te voeren. Er moet immers ook 
rekening worden gehouden met de nieuwe problemen, 
zoals bijv. de door minister Braks genoemde 
overschottenproblematiek. Onder de nieuwe 
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problemen moeten ook de kosten verbonden aan de 
toetreding van Spanje en Portugal worden 
beschouwd. In de verschillende EG-fondsen is nu 
eenmaal niet voldoende geld beschikbaar om alle 
wensen terzake in te willigen. Als er iets voor 
de toetredende landen moet worden gedaan, zullen 
de huidige 10 lidstaten daarvoor moeten 
inleveren. De Budgetraad zal in ieder geval 
binnen het vastgestelde referentiekader dienen te 
blijven, omdat er anders in 1986 een nieuw 
financieel probleem zal ontstaan. Als de 
commissievoorstellen worden aangenomen, ontstaan 
er zeker problemen. Er is op de nationale 
begroting immers al geen ruimte aanwezig voor de 
financiering van extra nationale maatregelen. Het 
zou niet juist zijn dergelijke extra ruimte wel 
te creëren, ten behoeve van de financiering van 
EG-beleid. 

Minister Van Aardenne verwijst naar 
aanleiding van het betoog van minister Ruding 
naar de tekst op blz.4 van de conclusies van de 
coördinatiecommissie waarin wordt gewezen op het 
feit dat een aanvaarding van de raad van de daar 
genoemde claims met gekwalificeerde meerderheid 
niet moet worden uitgesloten. Dit betekent dat 
andere lidstaten ons land met extra financiële 
lasten kunnen confronteren. Hij heeft overigens 
de indruk dat de financiële gang van zaken bij de 
EG op termijn onvermijdelijk zal leiden tot de 
instelling van een eigen belastinggebied van de 
EG. 

Minister De Koning is het met minister 
Van Aardenne eens dat een eigen belastinggebied 
onvermijdelijk en zelfs noodzakelijk is. Het 
lijkt hem beter de lastenproblematiek uit het 
verleden en de nieuwe financiële problemen ten 
gevolge van de toetreding, niet te zamen op te 
lossen, maar gescheiden aan te pakken. De lasten 
uit het verleden kunnen dan binnen het vast
gestelde referentiekader worden opgevangen. De 
toetredingsuitgaven zullen evenwel enige 
uitbreiding van de middelen vereisen. Spreker 
acht het dan ook niet reëel om te stellen dat ook 
deze uitgaven binnen het referentiekader moeten 
worden opgevangen. Hij vreest dat een dergelijk 
uitgangspunt de Nederlandse onderhandelings
positie in Brussel aanzienlijk zal verzwakken. 
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Minister Van den Broek vraagt of de 
raad kan instemmen met de voorliggende conclusies 
van de coördinatiecommissie. Deze zouden namelijk 
moeten worden aangepast als minister Ruding van 
mening is dat ook extra uitgaven zoals die in 
verband met toetreding van Spanje en Portugal 
binnen het referentiekader zouden moeten worden 
opgevangen. De ontwerp-begroting past nu immers 
precies binnen het referentiekader. Als ook 
eerdergenoemde extra uitgaven daaronder zouden 
moeten vallen, zou deze huidige ontwerp-begroting 
naar beneden moeten worden bijgesteld. Spreker 
vindt overigens dat de Europese Commissie wel nog 
een duidelijker cijfermatig beeld van de 
problematiek moet geven. Dit zal de druk vergroten 
om vast te houden aan het referentiekader. Spreker 
pleit ervoor tijdens de onderhandelingen rigoureus 
vast te blijven houden aan het referentiekader. 
Als er sprake is van extra claims, dienen deze in 
principe binnen het referentiekader door middel 
van verschuiving van prioriteiten te worden 
opgevangen. Als dat niet mogelijk blijkt te zijn, 
kan daarover altijd nog nader overleg worden 
gevoerd. De besluitvorming met gekwalificeerde 
meerderheid vormt een probleem. De Begrotingsraad 
is immers nog de enige raad waar het systeem van 
de gekwalificeerde meerderheid werkt. De bonds
republiek Duitsland (BRD) steunt echter doorgaans 
ons land. Spreker hoopt dat dat ook nu het geval 
zal zijn. 

Minister Braks is het eens met de 
ministers Van Aardenne en De Koning op het punt 
van de noodzakelijkheid van een eigen belasting
gebied. Kij vraagt zich af of dit onderwerp niet 
op initiatief van ons land in EG-verband aan de 
orde zou kunnen worden gesteld. Dit zou bijv. 
kunnen worden gekoppeld aan de agenda van de 
aanstaande intergouvernementele conferentie. 

Minister Peetman verklaart dat hij op 
zich wel met de voorliggende conclusies van de 
coördinatiecommissie kan instemmen, zij het dat 
deze slechts de korte termijn bestrijken. Als er 
nu niet hard wordt opgetreden, is het 
onvermijdelijk dat er volgend jaar toch claims 
zullen worden ingediend. Deze zouden dan moeten 
worden gehonoreerd en vervolgens moeten worden 
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betaald door departementen die met het 
desbetreffende beleid niets te maken hebben. 
Spreker kan daarmee dan ook niet instemmen. Hij 
acht een strikte instructie gericht op de langere 
termijn noodzakelijk. De instelling van een eigen 
belastinggebied voor de EG zou een mogelijke 
oplossing voor de financiële problemen kunnen 
zijn. De nationale financiering van extra 
EG-uitgaven door middel van compensatie zou 
echter voor bepaalde begrotingen desastreus 
kunnen zijn. Spreker heeft dan ook de grootst 
mogelijke bezwaren tegen een dergelijk voorstel. 

Minister Ruding zegt dat hij niet onder 
de indruk is van de door de Commissie gehanteerde 
argumentatie. Het inhalen van oude betalings
verplichtingen behoeft namelijk niet altijd 
onvermijdelijk te zijn. Deze betalingen kunnen 
ook geleidelijk worden gespreid. Spreker is 
erkentelijk voor de steun van de ministers Braks 
en Deetman. Als er onverhoopt toch sprake blijkt 
te zijn van onvermijdelijke maatregelen, dan zal 
er tevens iets tegen deze open-einderegelingen 
moeten worden ondernomen. Er is weliswaar op dit 
terrein al het een en ander gebeurd, maar dat is 
nog niet genoeg. Met name bij het 
gemeenschappelijk landbouwbeleid komen 
automatische overschrijdingen veelvuldig voor. De 
Brusselse instelling is naar zijn mening te 
defaitistisch. Men beschouwt daar 
overschrijdingen ten onrechte als de aard der 
dingen. Er moet overigens ook meer rekening 
worden gehouden met de kritische rapporten van 
het Europese rekenhof. Daarin worden immers veel 
financiële wantoestanden geconstateerd. Als er nu 
niet door ons land in Brussel een hard standpunt 
wordt ingenomen, zal spreker ongetwijfeld volgend 
jaar de raad moeten confronteren met een claim 
die nationaal zal moeten worden gecompenseerd. 

Minister Van Aardenne is het ermee eens 
dat de Nederlandse delegatie zich in Brussel hard 
moet opstellen. Het is echter waarschijnlijk dat 
ons land in de Budgetraad zal worden overstemd. 
Het is dan ook de vraag of ter voorkoming van een 
dergelijke situatie niet het vetorecht zou moeten 
worden gehanteerd. Als de EG zijn 
verantwoordelijkheid zou nemen en zelf voor het 
opbrengen van eigen middelen zou zorgdragen, zou 
hij tegen een dergelijke besluitvormingsprocedure 
minder bezwaar hebben. 
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De minister-president had aanvankelijk 
de indruk dat de Commissie een solide standpunt 
ten aanzien van de invulling van de EG-begroting 
voor 1986 had ingenomen. Uit de tekst van de 
eerste alinea op blz.4 van de conclusies van de 
coördinatiecommissie blijkt echter dat er ook nog 
sprake is van twee extra claims die naar alle 
waarschijnlijkheid niet binnen het referentie
ader zullen kunnen worden opgevangen. Het lijkt 
em beter deze claims niet conform het standpunt 

van de coördinatiecommissie af te wijzen. Dat zou 
namelijk kunnen betekenen dat ons land zich aan 
deze claims en het daaraan verbonden beleid niet 
gebonden acht. Het lijkt hem beter deze claims te 
accepteren onder de voorwaarde dat deze binnen 
het vastgestelde referentiekader worden 
opgevangen door middel van aanpassing van de 
prioriteitstelling. Spreker ziet in de besluit
vormingsprocedure overigens niet het enige 
probleem. Het houdt hem ook bezig hoe de kwestie 
van het eigen belastinggebied van de EG met het 
oog op het naderende voorzitterschap van ons land 
het meest effectief zou kunnen worden aangepakt. 
Er zal terzake echter eerst een eigen standpunt 
moeten worden geformuleerd. 

Minister Van den Broek is verbaasd over 
de positieve houding van de raad ten aanzien van 
de instelling van een eigen EG-belastinggebied. 
Bij de behandeling van de verhoging van de eigen 
middelen van 1,4% naar 1,6% van de nationale 
BTW-opbrengsten, heeft spreker al voor een 
dergelijk belastinggebied gepleit. Dat voorstel 
werd echter door de raad nadrukkelijk afgewezen. 
Het is bovendien te laat deze kwestie nu nog te 
agenderen voor de aanstaande intergouvernementele 
conferentie. Spreker acht het politiek volstrekt 
ondenkbaar dat ons land in de Budgetraad het 
vetorecht zou uitoefenen. Dit men name gezien de 
genoemde intergouvernementele conferentie die 
juist ten doel heeft de besluitvorming binnen de 
EG te verbeteren. Wel kan hij ermee instemmen de 
kwestie van het EG-belastinggebied opnieuw aan de 
orde te stellen. Het is hem niet geheel duidelijk 
of de op blz.4 van de conclusies genoemde door de 
Commissie opgevoerde posten nu wel of niet binnen 
het referentiekader vallen. Aangezien dit 
referentiekader nu voor de eerste maal wordt 
gehanteerd, vindt hij dat dat ook nu als hard 
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uitgangspunt moet worden gehanteerd. Een door de 
Commissie op te stellen cijfermatig overzicht van 
de uitgaven lijkt hem te meer zinvol, omdat 
daardoor meer duidelijkheid wordt verschaft en 
een eventuele aanpassing van de prioriteiten kan 
worden vergemakkelijkt. 

Minister Ruding zegt dat hij ook niet 
eschikt over een volledig cijferover zicht. Hij 
is het met de minister-president eens dat de 
tekst op blz.4 onduidelijk is gesteld. Hij heeft 
daaruit begrepen dat de Commissie het voornemen 
heeft nog met andere posten te komen, die er 
uiteindelijk voor zouden zorgen dat de totale 
begroting boven het referentiekader zou uitkomen. 
Dat mag echter niet gebeuren, omdat de gehele 
begroting binnen het referentiekader moet worden 
vastgesteld. Spreker is principieel tegenstander 
van een eigen EG-belastinggebied. Dit lost de 
bestaande problemen namelijk niet op en betekent 
alleen een verhoging van de collectieve lasten. 
In het nationale beleid wordt niet voor een 
dergelijke oplossing geopteerd. Ook voor de EG 
geldt dat de uitgaven moeten worden verlaagd en 
niet dat de inkomsten moeten worden verhoogd. 

Minister Van Aardenne is het met 
minister Ruding eens dat het referentiekader niet 
zou mogen worden overschreden. Een dergelijke 
overschrijding kan echter door de ander lidstaten 
worden opgelegd. In feite betekent het standpunt 
van minister Ruding een pleidooi voor hantering 
van het vetorecht. Minister Van den Broek heeft 
daarmee evenwel moeite. 

Minister Deetman voegt daaraan toe dat 
hij niet kan instemmen met een extra omslag over 
de raad ten gevolge van eventuele tegenvallers. 
Die moeten binnen het referentiekader worden 
opgevangen. 

Minister Korthals Altes brengt naar 
voren dat de raad periodiek dit soort discussies 
over de EG-begroting voert, waarbij harde stand
punten worden ingenomen. Spreker steunt het 
standpunt van minister Deetman, maar vindt dat 
deze discussie eigenlijk aan de hand van een 
behoorlijk voorbereid voorstel zou moeten plaats
vinden en niet ad hoe op basis van conclusies van 
de coördinatiecommissie die op het laatste moment 
beschikbaar zijn gekomen. Het is niet juist op 
basis daarvan besluiten te nernen die 
verstrekkende financiële gevolgen kunnen hebben. 
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Datzelfde geldt voor de nu gevoerde discussie 
over het eigen belastinggebied. Hij wijst erop 
dat ook de politieke partijen nimmer aan deze 
problematiek uitgebreid aandacht hebben besteed. 
Toch is het van belang dat deze kwestie eens ten 
principale wordt bekeken. Hij is het vooralsnog 
met minister Ruding eens dat de raad zelf moet 
beslissen hoe aan deze problemen het hoofd kan 
worden geboden. Als er op geen enkele wijze wordt 
getracht op de gang van zaken invloed uit te 
oefenen, dan is de zaak altijd verloren. Als er 
te zijner tijd niet eens aan deze problematiek 
een goed voorbereide discussie wordt gewijd, 
zullen dit soort kwesties altijd in extra 
ombuigingen eindigen. 

De minister-president stelt voor de 
door minister Korthals Altes genoemde brede 
discussie op een later moment te voeren. Een 
praktisch punt is echter wat er moet gebeuren als 
ons land in Brussel door de andere lidstaten 
wordt overstemd. Daarnaast vraagt hij zich af of 
de conclusies van de coördinatiecommissie op 
blz.4 gezien de daar opgenomen extra claims van 
de Commissie moeten worden aangepast. 

Minister Peetman zegt dat het standpunt 
van de minister-president impliceert dat andere 
claims dan de genoemde twee wel buiten het 
referentiekader zouden mogen worden opgevangen. 
Hij stelt dan ook voor in de conclusies van de 
coördinatiecommissie op te nemen dat alle claims 
binnen het referentiekader moeten worden 
gecompenseerd. 

De minister-president constateert dat 
de raad in deze een eenduidig standpunt inneemt. 
Het blijft nu echter .de vraag of de uitgaven door 
de Commissie wel serieus zijn geraamd en of al 
deze uitgaven wel binnen het referentiekader 
zullen worden opgevangen. Hij stelt voor de 
conclusies van de coördinatiecommissie in die zin 
aan te scherpen. 

Minister Van den Broek onderschrijft 
het betoog van de min ister-president. Hij zegt 
toe dat de Nederlandse delegatie in de Budgetraad 
zijn best zal doen op dit punt overeenstemming te 
bereiken. Daarna zal de raad echter ook nog 
overleg met het Europese parlement moeten voeren. 
Als die niet bereid is zijn medewerking te 
verlenen aan het begrotingsvoorstel van de raad, 
doet er zich een extra complicatie voor. Een 
dergelijke opstelling van het Europese parlement 
zal de raad eerder doen neigen tot het sluiten 
van financiële compromissen. Deze zouden voor ons 
land wel eens tegen kunnen vallen. 
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Minister Winsemius vraagt naar 
aanleiding van de gevoerde discussie of het niet 
mogelijk is de EG-begrotingsprobematiek mee te 
nemen in de discussie over de heroverwegingsronde 
1985-1986 ten behoeve van de kabinetsformatie. De 
min is ter-president zegt toe dat in beraad te 
zullen nemen. 

De raad aanvaardt op voorstel van de 
minister-president de conclusies met de 
aantekening dat ad punt 2, voorbereiding 
Begrotingsraad dd. 17/18 september 1985, sub 2.1: 
Voorontwerp begroting 1986, alle uitgaven serieus 
moeten worden geraamd en ook alle binnen het 
afgesproken budgettaire referentiekader moeten 
worden opgevangen. 

3 b. Beroepsprocedure tegen beschikking Europese 
Commissie inzake verplichting rapportage 
migratiebeleid (Zie notulen m.r. 30 augustus 
1985, punt 3d) 

Minister De Koning deelt mee dat er 
inmiddels bij de andere lidstaten is geïnformeerd 
hoe deze staan tegenover een eventuele beroeps
procedure tegen de beschikking van de Europese 
Commissie inzake een verplichting tot rapportage 
over het migratiebeleid. De bondsrepubliek 
Duitsland (BRD) en Italië zijn het eens met het 
Nederlandse standpunt, maar achten het niet nodig 
deel te nemen aan de beroepsprocedure als ons 
land toch het voornemen heeft deze aan te 
spannen. Spreker heeft nu staatssecretaris 
Van Eekelen verzocht nog eens contact op te nemen 
met de BRD om te kijken of de BRD alsnog bereid 
is mee te doen aan de beroepsprocedure. Staats
secretaris Van Eekelen heeft toegezegd daaraan 
aandacht te zullen besteden. 

Minister Van Aardenne heeft vernomen 
dat de BRD en Denemarken in het overleg van de 
permanente vertegenwoordigers terzake een wat 
ander standpunt hebben ingenomen dan minister 
De Koning zojuist heeft geschetst. 


